

HOME FIRES PARK

“In honour of those who kept and continue to keep the home fires burning”



Home Fires Park was created to acknowledge the support provided by Canadian Military spouses, past, present and future.

Located at **Garrison Petawawa**, Ontario, at the corner of Festubert and Moreuilwood Blvds, next to Petawawa Golf Course Complex.

Home Fires Park is an Artistic installation. It not only includes the large granite stone, it also encompasses the entire park including the pathways, the white crushed rocks, the small dedicated boulders and the gazebo.

Home Fires Logo



This modernistic design of adult and child appears on the granite monument. The teardrop faces represent tears for those who are away. The adult and child hold the symbolic candle which was used to shine in the family window for a loved one's return during World War II. The one adult's foot resembles the base of a "family tree" while the other is free standing, ready to move at a moments notice. The arm of the adult and child blend into one – signifying the bond that parents and children have with each other. Roses, as always the symbol of love, abound at the base of the design.

The magnificent 6' Canadian Pink Granite monument shows appreciation



to all the spouses and family members who have sacrificed so much in this military lifestyle and have been the main support for our military members. The inscription in both Official Languages reads: “In honour of those who kept and continue to keep the home fires burning”.

The pathways of the park represent the many journeys military families make – journeys to shelter, realising that occasionally the path we take leads us in unexpected directions. The white crushed rocks that line all the pathways represents Canada from sea to sea, just as members of the Canadian Forces serve from one end of this vast land to the other, and beyond.

The boulders that line the main pathway are tributes dedicated to all the spouses and their families from the regimental units, military associations and communities. Each unique boulder is sand-blasted into the name and crest of the dedicating organization and a message to spouses and families.



The original concept and design for this exciting project are the inspiration and the gift from Randy Chester of Pembroke, Ontario. They stem from Randy's deep commitment to provide visible recognition for those who play a supportive role in the military community – out of love, only asking in return for the safe journey home of loved ones to their family.

For more information or to order boulders or bricks, please contact the

Recreation Complex
30 Festubert Blvd Bldg S-117
Garrison Petawawa, Ontario
(613) 687-2932

HOME FIRES PARK

« En hommage à ceux et celles qui ont entretenu et continuent d'entretenir la flamme au foyer ».



Le Home Fires Park a été créé pour reconnaître le soutien offert par les époux/épouses militaires, passés, présents et futurs.

Situé à la **garnison Petawawa**,
Ontario

Au coin des boul. Festubert et Moureuilwood, adjacent au Complexe Petawawa terrain de golf.

Le Home Fires Park est une création artistique. Il comprend non seulement la grosse pierre de granit, mais aussi l'ensemble du parc, incluant le sentiers, le concassé blanc, les petites pierres dédiées et le gazebo.

Logo du Home Fires Park



Ce design moderne d'un adulte et d'un enfant apparaît sur le monument de granit. Les visages en forme de larmes représentent les larmes versées pour ceux qui sont partis. L'adulte et l'enfant tiennent la chandelle symbolique qui était utilisée pour éclairer la fenêtre familiale pour le retour d'un être cher lors de la Deuxième Guerre Mondiale. Le pied de l'adulte ressemble à la base de l'arbre généalogique alors que l'autre est libre, prêt à se déplacer à tout moment. Le bras de l'adulte et de l'enfant s'unissent en un seul – signifiant le lien qui unit parent et enfant. Les roses, toujours symbole de l'amour, abondent à la base du design.

Le magnifique monument de 6' en granite rose canadien démontre



l'appréciation pour tous les époux/épouses et les membres de la famille qui ont tant sacrifié pour la vie militaire et on été le principal soutien de nos militaires. L'inscription bilingue se lit: « En hommage à ceux et celles qui ont entretenu et continuent d'entretenir la flamme au foyer ».

Les sentiers du parc représentent les nombreux voyages que les familles militaires font – voyages vers des abris, réalisant que parfois les sentiers nous mènent dans des directions inattendues. Le concassé blanc qui borde les sentiers représente le Canada d'un océan à l'autre, tout comme nos militaires y servent d'un bout à l'autre, et à l'étranger.

Les roches qui bordent le sentier principal sont en hommage aux époux/épouses et leurs familles des unités régimentaires, associations militaires et communautés. Chaque roche est gravée du nom et écusson des organisations qui les ont dédiées et un message aux époux/épouses et familles.



Le concept original et le design de ce projet excitant sont l'inspiration et don de Randy chester de Pembroke, Ontario. Ils viennent de l'engagement profond de Randy de fournir une reconnaissance visible pour ceux qui ont joué un rôle de soutien aux communautés militaires – sans amour, demandant seulement en retour que les êtres chers aient un retour sécuritaire vers leurs familles. Pour plus de renseignements ou pour commander des roches ou briques, svp appelez Recreation Complex 30 Festubert Blvd, Bldg S-117 garrison Petawawa (613) 687-2932